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§ 5 
Hälsofrämjande lärmiljöer  
Remiss från stadsrevisionen, dnr. RVK 2023/86 
UTBF 2023/6478 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
stadsrevisionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har remitterat rapporten ”Hälsofrämjande 
lärmiljöer” till utbildningsnämnden för yttrande. Revisionskontorets 
samlade bedömning är att utbildningsnämnden säkerställer att det 
finns systematik i skolornas arbete i syfte att uppnå hälsofrämjande 
lärmiljöer samt att skolorna arbetar långsiktigt för att uppnå 
hälsofrämjande lärmiljöer. 
  
Samtidigt som förutsättningarna för att förebygga psykisk ohälsa 
och understödja en hälsofrämjande lärmiljö åstadkoms, ser 
revisionskontoret utmaningar i att härleda effekterna av specifika 
åtgärder. Stadsrevisionen föreslår att utbildningsnämnden, i syfte att 
ge förutsättning för likvärdiga lärmiljöer i stadens skolor, tydliggör 
ambitionsnivån för skolornas hälsofrämjande arbete. 
Utbildningsförvaltningen välkomnar revisionskontorets granskning 
som ger förutsättningar att ytterligare förbättra struktur, 
organisation och uppföljning av förvaltningens arbete med att skapa 
förutsättningar för hälsofrämjande lärmiljöer. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till stadsrevisionen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 januari 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 17 januari 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
stadsrevisionen. 
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2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/6478-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Hälsofrämjande lärmiljöer 

 UTBF 2023/6478-1.1 Revisionsrapport nr 4/2023- 
Hälofrämjande lärmiljöer 
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§ 6 
Säkerställa skolgången för barn på skyddade boenden  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2023/936 
UTBF 2023/6006 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har fått en motion om att säkerställa 
skolgången för barn på skyddade boenden av Andréa Hedin (M) på 
remiss från kommunstyrelsen. I motionen föreslås en rad åtgärder 
för att garantera och säkerställa skolgången för barn på skyddade 
boenden. 
  
Utbildningsförvaltningen säkerställer att barn som vistas på skyddat 
boende får sin skolgång tryggad. Lärteamet tillhandhåller även 
läromedel och material till eleverna. Förvaltningen arbetar därtill 
fortsatt med att ansöka om att erhålla tillstånd för att bedriva 
fjärrundervisning för elever på skyddade boenden. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 
socialförvaltningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 januari 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 17 januari 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och Claes 
Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. att tillstyrka motionen 
2. att därutöver anföra 

  
Dilemmat en våldsutsatt kvinna står inför är svårt att greppa 
där hela tillvaron står på spel. Att lämna en våldsam partner 
för gott efter en tid på skyddat boende är inte enkelt, framför 
allt inte om det även finns barn med i bilden. I situationer 
som dessa måste samhället ta sitt ansvar och stötta samt 
skydda de kvinnor och barn som genomgår denna process. 
Det krävs därför ett aktivt arbete för att säkerställa att barn 
som tvingas fly till ett skyddat boende inte får ett avbrott i sin 
skolgång. 
  
Vi är stärkta i vår övertygelse att arbetet för att skydda de 
barn och vuxna som utsätts för våld behöver utvecklas. 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning konstaterar att 
den praxis som finns idag med två veckors tidshorisont i taget 
för placeringar på skyddat boende är förenat med negativa 
konsekvenser för våldsutsatta och eventuella medföljande 
barn. I oktober 2023 beslutade regeringen om en proposition 
som föreslår att skyddat boende ska bli en ny placeringsform 
som omfattas av tillståndsplikt och kvalitetskrav. Förslagen 
stärker även rättigheterna för medföljande barn. 
Lagändringarna förslås träda i kraft 1 april 2024 och i 
samband med det bör Stockholms stad förändra sitt arbetssätt. 
  
Per år rör det sig om minst 300 barn som på grund av våld i 
hemmet behöver placeras på skyddat boende eller annan akut 
lösning och majoriteten av skyddsplaceringarna är idag längre 
än 50 dagar. Med ett generösare arbetssätt i Stockholm kring 
placeringstid som också bejakar barnperspektivet ställer det 
också krav på att utbildningsförvaltningen hänger med i det 
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arbetet och bidrar aktivt till att barnens rätt till skolgång 
säkerställs. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till förslaget till beslut och reservation från Andréa 
Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/6006-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Säkerställa skolgången för barn i skyddade boenden 

 UTBF 2023/6006-1.1 Motion om att säkerställa skolgången 
för barn på skyddade boenden 
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§ 7 
Möjliggörande av 4 500 bokningsbara timmar i 
Stockholms skolor för idrottsföreningarna  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2023/1021 
UTBF 2023/6116 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion av Andréa Hedin och 
Anna Cederschiöld Stuart (båda M) om att möjliggöra 4 500 
bokningsbara timmar i Stockholms skolor för idrottsföreningarna 
till utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Genom att öppna upp möjligheten för fler bokningsbara tider 
utanför skoltid i skolidrottssalar skulle bokningsmöjligheterna 
förbättras men även leda till bättre resursutnyttjande av stadens 
lokaler utanför skoltid. Motionärerna föreslår därför att 
kommunfullmäktige ger idrottsnämnden, utbildningsnämnden och 
SISAB i uppdrag att ta fram en genomförandeplan i syfte att 
tillgängliggöra fler idrottslokaler vid stadens grundskolor för 
idrottsföreningar att nyttja utanför skoltid. 
  
Utbildningsförvaltningen ser positivt på att öka nyttjandegraden av 
stadens skolor där behov finns och arbetar aktivt för att främja detta. 
Förvaltningen menar att motionens förslag i hög grad redan 
omfattas av pågående samarbete kring lokalnyttjande inom staden, 
och lyfter även att det finns pågående uppdrag och aktiviteter som 
syftar till att tillgängliggöra fler skollokaler för föreningslivet att 
hyra. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden föreslår förvaltningen att beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 januari 2024. Ärendet har även 
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behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 17 januari 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) yrkar bifall till eget 
framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Andréa 
Hedin med flera (M). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra 

  
Vi gläds åt att förvaltningen delar vår uppfattning om att det 
är önskvärt med mer effektivt nyttjande av lokalerna. Denna 
glädje kan dock endast bli långvarig om fler av stadens 
skolidrottssalar kan nyttjas av föreningar på kvällar och 
helger. Totalt rör det sig om 35 av stadens drygt 120 
kommunala grundskolor med idrottslokaler som i dagsläget 
inte är tillgängliga att boka och användas av 
idrottsföreningarna utanför skoltid. 
  
Vi noterar att idrottsförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen hänvisar till att man arbetar med att 
ta fram vilka skolor med skolgymnastiksalar som inte finns 
med i stadens bokningssystem men där det finns ett intresse 
av att möjliggöra uthyrning. Samt att denna sammanställning 
kommer att delges utbildningsförvaltningen och en 
gemensam prioritering kommer att göras mellan 
förvaltningarna för att föreslå åtgärder för att fler lokaler ska 
tillgängliggöras. Vi förutsätter att denna sammanställning 
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även kommer att delges nämnden innan den gemensamma 
prioriteringen tas fram. 
  
För oss är det viktigt att alla stockholmare har möjlighet att 
vara fysiskt aktiva och upptäcka både idrott och 
friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. Idrott och 
friluftsliv har en central betydelse för folkhälsan och 
idrottsrörelsen är en vital del av civilsamhället. Idrotten 
främjar folkhälsa genom gemenskap, rörelse och motion som 
ökar människors psykiska och fysiska välbefinnande. Därför 
behöver staden också alltid arbeta nära Stockholms 
idrottsrörelse och föreningsliv. 
  
Under förra mandatperioden gjorde vi historiskt stora 
satsningar på nya idrottsanläggningar och upprustningar av 
befintliga, i flera fall i nära samarbete med externa aktörer för 
att dela på resurser i både kostnader och tid. Vi inser att ju 
fler vi är som hjälps åt, desto mer idrottsyta kan vi skapa på 
kortare tid. Bristen på idrottsanläggningar drabbar framförallt 
barn och unga som får sämre möjligheter att träna och idrotta. 
  
Det borde vara en självklarhet att även dessa skolor kan bokas 
utanför skoltid av idrottsföreningar. Det skulle både förbättra 
möjligheterna för barn och unga att idrotta och leda till ett 
bättre resursutnyttjande av stadens lokaler i en svår 
ekonomisk tid. Skolorna har höga hyreskostnader för sin 
verksamhet, och i idrottsnämndens budget är 
lokalkostnaderna en av de större utgifterna. Det är därför 
mycket viktigt att staden jobbar med att använda sina lokaler 
på ett effektivt sätt. Genom att bättre utnyttja 
skolidrottslokaler som redan finns skulle ytterligare omkring 
4 500 timmar kunna öppnas upp för våra ungdomar och 
idrottsföreningar varje månad. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/6116-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Möjliggörande av 4 500 bokningsbara timmar i Stockholms 
skolor för idrottsföreningarna 

 UTBF 2023/6116-1.2 Motion om att möjliggöra 4 500 
bokningsbara timmar i Stockholms skolor för 
idrottsföreningarna 
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